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Referat af bestyrelsesmøde #116 i Det Danske 
Filminstitut, onsdag den 21. juni 2023 
 

Bestyrelse: Trine Nielsen (formand), Poul Nesgaard (næstformand), Eva Novrup Redvall, 

Pernille Backhausen, Karsten Ohrt Søren Schultz-Jørgensen og Anders Budtz-Jørgensen. 

 

Direktion: Claus Ladegaard, Jakob Buhl Vestergaard. 

Referent: Palle Dam Leegaard. 

 

 

1) Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2) Godkendelse af referat 

Referat af møde d. 3. maj 2023 blev godkendt uden bemærkninger. 

 

3) Formandens orientering 

Trine Nielsen gav en orientering om bestyrelsens arbejder og aktiviteter. 

 

- På bestyrelsesmøde den 8. marts nævnte Pernille Backhausen, at der er et 

sammenfald i forhold til hendes arbejde hos advokatfirmaet ”SIRIUS advokater”, 

der samtidig fungerer som advokatfirma i forbindelse med byggeri af Filmtaget. 

Det er bestyrelsens vurdering, at hverken Pernille Backhausen eller SIRIUS 

advokater er inhabile. 

- Bestyrelsen har deltaget i et ansættelsesforløb vedrørende ny børne- og 

ungefilmkonsulent i Filminstituttet. Rådet for Spillefilm har indstillet til, at Kirstine 

Vinderskov ansættes i stillingen. Bestyrelsen godkendte rådets indstilling. 

 

4) Direktørens orientering 

Claus Ladegaard orienterede om aktuelle sager og forhold relateret til Filminstituttet. 

 

- Den nye medieaftale rummer tre forhold af særlig interesse for Filminstituttet, 

herunder i) kulturbidrag fra streamingtjenester; ii) Public Service Puljen; iii) TV-

stationernes engagement i dansk film. Samlet set vurderes det at være en positiv 

medieaftale. 

- Biografmarkedet. Der er solgt 4,4 mio. biografbilletter til dato. Det er 9% under 

tallet fra 2022 og 26% under niveauet i årene før corona. Forklaringen er fraværet 

af store amerikanske film samt det meget varme vejr. Den danske markedsandel 

er aktuelt 28%, men forventes at falde, da der kommer flere store amerikanske 

film i markedet. 

- Arbejdet med trivsels- og handlingsplan går fremad, og der er afholdt workshop 

om kommunikation, nyt onboardinginitiativ og gennemførelsen af et 

afbureaukratiseringsinitiativ. Efter sommerferien igangsættes et længere forløb 

om ledelses- og organisationsudvikling.  
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- Filminstituttet har den seneste periode intensiveret arbejdet med mangfoldighed. 

Senest et seminar d. 20. juni om barrierer i filmbranchen. Fokus på øget 

mangfoldighed fastholdes og der igangsættes yderligere initiativer til efteråret.  

 

5) Status på Filmtaget 

Jakob Buhl Vestergaard gav en orientering om status på arbejdet med Filmtaget. 

 

- Der er en god fremdrift i opbygning af Filmtagets sidste elementer. De filmiske 

elementer er blevet suppleret af Den kæmpestore pære og en luftballon i træ. 

Opbygning af Himmelbio er i fuld gang og der forventes at kunne vises indhold på 

skærmen i uge 27. 

- Der er fortsat store uenigheder med entreprenøren (Juul & Nielsen) og en 

voldgiftsag forberedes fortsat. 

- Filminstituttets har anmodet Kulturministeriets departement om supplerende 

finansiering gennem frigivelse af opsparing, hvilket ministeriet har udskudt at tage 

stilling til. Bestyrelsen tager dette til efterretning. 

 

6) Kønsfordeling i dansk film 

Claus Ladegaard gennemgik status på kønsfordelingen i dansk film. 

 

- Filminstituttet har de seneste år haft fokus på en mere ligelig kønsfordeling i 

dansk film, foran såvel som bag kameraet. 

- Fokus er udmøntet i en række initiativer, bl.a. er der indført en obligatorisk 

selvangivelse af kønsfordeling, som producenterne skal indsende i forbindelse 

med støtteansøgning ligesom Filminstituttet har afviklet en række seminarer og 

udarbejdet data og analyser på området. 

- De seneste 5-6 år er der kommer en mere ligelig kønsfordeling, men det er 

vanskeligt at drage en endelig konklusion på udviklingen samlet set. 

Filminstituttet vil fortsat arbejde med af nedbryde eksempelvis systemiske 

barrierer og inddrage erfaringer fra ind- og udland, herunder nye 

løsningsmuligheder. 

 

7) Film siden sidst 

Bestyrelsen drøftede de film, der har haft premiere siden seneste bestyrelsesmøde. 

 

8) Støtter siden sidst 

Claus Ladegaard gennemgik tildelte støtte og afslag siden seneste bestyrelsesmøde med 

få nedslagspunkter. Bestyrelse udtrykte ønske om et mere samlende overblik, herunder 

mulighed for at vise pipeline. Forslaget blev taget til efterretning. 

 

9) Eventuelt 

- Eva Novrup Redvall gjorde opmærksom på, at det kommende nummer af 

Kosmorama #284 har fokus på børne- og ungefilm i Danmark med et historisk 

blik og frem til aktuelle film i dag. 
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- Eva Novrup Redvall spurgte ind til arkiverne og aktuel status på bygningerne, 

herunder vandindtrængen i arkivet Store Dyrehave. Jakob Buhl Vestergaard 

kunne oplyse, at ingen kulturarv er i fare, men at bygningsudfordringerne skal 

håndteres. Der pågår dialog med Bygningsstyrelsen om sagen og Jakob foreslog 

at drøfte videre med bestyrelsen i efteråret. Der var enighed om at udsætte 

yderligere drøftelse af sagen til efteråret, når sagen er bedre belyst. 

 

- Eva Novrup Redvall spurgte ind til de lugtgener, der i en periode har bredt sig i 

Bio Carl og receptionsområdet, herunder udsigt til afhjælpning af generne. Jakob 

Buhl Vestergaard oplyste, at man er opmærksom på problemet og i færd med at 

lokalisere årsagerne. Indtil videre er det ikke vurderingen, at generne har påvirket 

billetsalget negativt.  

 

10) Bestyrelsens kvarter (uden direktionen) 

Bestyrelsen havde en uformel drøftelse uden direktionens tilstedeværelse. 


